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Camera Deputatilor | Legalizarea canabisului în scop medical - dezbatuta în

Comisia de sanatate

Proiectul de lege privind regimul juridic al plantei canabis, al  substantelor si preparatelor ce contin canabis

utilizate în scop medical  a fost sustinut, luni, de deputatii din Comisia de sanatate si ai  organizatiilor

profesionale din domeniul sanatatii, fiind primit cu  scepticism de reprezentanti ai institutiilor statului. 

Deputatul USR Emanuel Ungureanu, co-initiator al proiectului, a  subliniat, în cadrul unei dezbateri la Comisia de

sanatate a Camerei  Deputatilor, ca initiatoarea proiectului, deputata PSD Ileana Cristina  Dumitrache, a adunat

toate vocile, toate partidele pentru a oferi  alternative pentru pacientii din România, iar proiectul are o  perspectiva

foarte diferita fata de cea a institutiilor statului.

"Institutiile statului sunt învatate sa spuna: "Nu, e periculos,  interzicem, sunt solutii, dar nu astea, sanctionam".

(...) Noi nu vorbim  despre canabisul în scop recreativ, sa fie foarte clar. (...) Va  multumesc pentru ca v-ati pus

semnatura din toate partidele. Toata lumea  este de acord sa dam drumul la lege. Vreau ca toate institutiile  statului

sa se subordoneze vointei suverane a Parlamentului, asta este  Constitutia", a afirmat Ungureanu.

Deputata PSD Ileana Cristina Dumitrache a amintit ca proiectul a intrat  în circuitul parlamentar din anul 2019,

acesta fiind preluat de la  Alexandra Cârstea, presedinte fondator al Asociatiei "Victoria Mea",  prezenta la

dezbaterile de la Parlament.

"Este povestea Alexandrei si a mamei sale, este o poveste cu multa  suferinta, o poveste cu care am empatizat nu

numai eu, ci si colegii  mei. (...) Nu inventam roata", a aratat deputata, care a amintit ca  anterior acestor discutii au

avut loc mai multe conferinte si dezbateri  cu participare internationala pe tema legalizarii canabisului în scop 

medicinal.

Vicepresedintele Comisiei de sanatate, deputatul PSD Florin Buicu, a  subliniat, la rândul sau, ca sustine proiectul,

adaugând ca institutiile  statului trebuie sa dea parlamentarilor raspunsuri legate de unele  prevederi ale acestuia.

"Proiectul în sine nu face referire doar la utilizarea în scop medicinal  al canabisului. (...) Asteptam raspunsurile de

la institutiile statului  român legate de celelalte prevederi ale proiectului, si o sa fac  referire la primul articol al

legii: "Prezenta lege stabileste regimul  juridic privind cultivarea, producerea, fabricarea, depozitarea,  comertul,

distributia, transportul, detinerea, oferirea, transmiterea,  intermedierea, achizitionarea, utilizarea si tranzitul pe

teritoriul  national". Componenta medicala face referire doar la utilizare.  Raspunsul la celelalte întrebari decât

utilizarea trebuie sa-l aflam de  la entitatile care sunt implicate în acest aspect", a transmis deputatul 

social-democrat.

Razvan Prisada, presedintele Agentiei Nationale a Medicamentului si  Dispozitivelor medicale, a aratat ca

subiectul utilizarii canabisului în  scop medicinal este unul de actualitate la nivelul Agentiei Europene a 

Medicamentului, fiind în lucru si o "monografie" la nivelul acestei  agentii. "Şi cred ca trebuie sa privim lucrurile

un pic mai larg si mai  integrat. (...) Exista în acest moment doua medicamente care sunt  autorizate în spatiul

Uniunii Europene si care au la baza canabisul", a  adaugat el.

Gabriel Diaconu, consilier al Ministrului Sanatatii, a transmis ca sunt  aspecte din proiect fata de care Ministerul

Sanatatii nu se opune si a  adaugat ca terminologia trebuie sa fie una clara.

MAI nu este de acord cu propunerea în acest format, fiind transmis în  acest sens parlamentarilor un punct de

vedere argumentat, a anuntat o  reprezentanta a Agentiei Nationale Antidrog, institutie din subordinea 
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ministerului.

În acelasi timp, un reprezentat al DIICOT le-a atras atentia  parlamentarilor asupra riscului unei criminalitati

asociate care ar  putea fi generate de aceasta lege.

Între cei care au sustinut proiectul s-au mai aflat Anca Daniela Raiciu,  presedintele Patronatului Planta Romanica,

jurnalistul Liviu Mihaiu,  alti invitati.

Raportul la proiectul de lege va fi unul comun cu Comisia de aparare si  cea de agricultura, acesta urmând sa

primeasca apoi votul plenului  Camerei Deputatilor, for decizional în acest caz.

page 2 / 2


